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Besvarelse af spørgsmål nr. 1289 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1289 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 12. september 2023. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rosa Lund (EL). 

 

 

 

Peter Hummelgaard 

/ 

Thomas Højgaard 

  

  

Folketinget  

Retsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 26. september 2023 
Kontor: Flerårsaftalesekretariatet 

Sagsbeh: Frederik Alexander War-

wick 
Sagsnr.: 2023-0030-9450 

Dok.: 2975027 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 7226 8400 
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Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1289
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 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 1289 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren under henvisning til ministerens besvarelse af 

REU alm. del - spørgsmål 980, hvor ministeren tilkendegiver, at 

det ikke er muligt at udpege én eller flere konkrete årsager til de 

lange sagsbehandlingstider ved domstolene, forholde sig til, om 

denne mener, at de lange sagsbehandlingstider blandt andet kan 

skyldes markante strafskærpelser for mange delikter i de sidste 

ti år, en voksende sagsmængde hos domstolene, mere kompli-

cerede sager, at politi og anklagemyndighed har fået tilført flere 

midler uden at domstolene har fået flere midler, eller om effek-

tiviseringskravet, der gælder hele den offentlige sektor, kan 

have medvirket til de lange sagsbehandlingstider ved domsto-

lene, vi ser i dag?” 

 

Svar: 

 

Der henvises til besvarelse af 6. september 2023 af spørgsmål nr. 980 (Alm. 

del) fra Folketinget Retsudvalg. Det fremgår bl.a. heraf, at det er vanskeligt 

at udpege én eller flere konkrete årsager til stigningen i sagsbehandlingsti-

derne ved domstolene. 

 

Jeg er dog enig med spørgeren i, at flere af de af spørgeren fremhævede 

forhold kan have været medvirkende årsager til, at sagsbehandlingstiderne 

ved domstolene er steget de seneste år. Det gælder f.eks. det forhold, at sa-

gerne er blevet mere komplekse, og at domstolene har modtaget flere sager, 

end de har kunne behandle i de senere år.  

 

Situationen med stigende sagsbehandlingstider ved domstolene er et alvor-

ligt problem, som vi skal have løst. Regeringen har derfor lagt op til en mar-

kant styrkelse af sagsbehandlingen i domstolene og fastsættelse af ambitiøse 

pejlemærker for sagsbehandlingstiderne. 
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